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Presentació de propostes 

L’Ajuntament de Vallirana inicia els Pressupostos Participatius 2022, aquest any amb una dotació 
pressupostària de 300.000 €.  
 
Passada la fase de presentació de propostes, en total se n’han presentat 40. 

Ara, en aquest Quadern de Propostes, es donarà a conèixer la valoració tècnica de cadascuna 
d’elles, determinant que totes compleixin amb els requisits que han de garantir, tal com així ho 
estableix l’article 2 del Reglament de Pressupostos Participatius, elaborat i aprovat per la Comissió 
de Pressupostos Participatius. Aquestes propostes tanmateix, han estat validades per la Comissió 
en sessió de data 12 de gener de 2023. 

Una vegada presentat aquest Quadern de Propostes, es passarà a la fase de votació, compresa 
en el període del 20 de gener al 30 de gener de 2023, ambdós inclosos. 

Convé, doncs, recordar les condicions que han de garantir les propostes presentades (art. 21.1): 

1. Els projectes hauran de ser inversions destinades a la millora de l’espai públic i/o equipament 
municipal. Es considera inversió tot allò susceptible de ser una despesa feta sobre béns mobles i 
immobles que sigui necessària per al funcionament dels serveis públics locals i tingui una vida útil 
superior a un any. Han de ser iniciatives concretes que es puguin valorar econòmicament. Així 
doncs, les propostes hauran de complir les següents condicions: 
 
a) Que sigui un projecte de competència municipal 
b) Preferiblement, que no contradigui els plans aprovats 
c) Que sigui realitzable i viable tècnicament 
d) Que sigui viable econòmicament, dins la partida pressupostària aprovada pel Ple municipal 
e) Que respecti el marc jurídico-legal existent 
f) Que no representi costos addicionals en futurs pressupostos, tret del manteniment ordinari 
g) Que doni resposta a una necessitat col·lectiva 
h) Que sigui èticament aplicable. Es descartaran aquells que proposin exclusió, rebuig o 
insostenibilitat. S’entén per accions insostenibles, aquelles accions que comprometin les 
possibilitats i necessitats de desenvolupament de les generacions presents i futures; i s’entén per 
exclusió aquelles accions que excloguin socialment a un sector de la població 
i) Que sigui un projecte o servei que no s’estigui oferint ja al mateix barri on es sol·licita 
 
Aquestes propostes han estat estudiades per cada departament tècnic, en què, com a experts 
coneixedors de l’àrea, els tècnics municipals han determinat si complien amb els requisits del 
Reglament. Alhora, les propostes presentades han servit a cada àrea per a mostrar-los una visió 
global de les demandes de la ciutadania. 
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Recull de Propostes 

 

1. Parc del Lledoner (1) 

No passa a la fase de votació 
 
Motiu: Proposta ja executada o en vies d’executar-se  

Derivada la proposta als departaments corresponents, cal indicar que el projecte del Parc del 
Lledoner ja està aprovat i es troba en vies d'executar-se. Es pot consultar el projecte i tota la 
informació al següent enllaç: Parc el Lledoner. 

En aquest sentit, Reglament dels Pressupostos Participatius, aprovat per unanimitat al Ple ordinari 
de 12 d'abril de 2018, en el seu article 2.1 estableix que les propostes, entre d'altres, han de ser 
un projecte o inversió que no estigui executat o no estigui planificat. Per aquest motiu la proposta 
ha de ser rebutjada. 

 

2. Canvi contenidors de residus 

No passa a la fase de votació 
 
Motiu: Proposta ja executada o en vies d’executar-se 

 
Derivada la proposta als departaments corresponents, cal indicar que el nou contracte de gestió 
de residus entra en vigor l'1 de gener de 2023. Aquest nou contracte comporta, nous camions, 
més mitjans i el canvi per nous contenidors de forma gradual. 

En aquest sentit, Reglament dels Pressupostos Participatius, aprovat per al Ple ordinari de 12 
d'abril de 2018, en el seu article 2.1 estableix que les propostes, entre d'altres, han de ser un 
projecte o inversió que no estigui executat o no estigui planificat. Per aquest motiu la proposta ha 
de ser rebutjada. 

 

 

 

 

Parque infantil en EL LLEDONER para todos esos niños que viven allí y Renovar/arreglar parques de 
Vallirana 

Renovar la totalidad de los contenedores de todo tipo de residuos en todo el municipio por unos que no 
sea necesario tener que abrirlos con las manos para poder depositar el residuo. 

También invertir en cercar en urbanizaciones dichos contenedores para evitar que el jabalí llene de 
residuos las zonas donde acuden a comer. 
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3. Enllumenat carrers i voreres. 

No passa a la fase de votació 
 
Motiu: No és viable econòmicament 
 

 

Derivada la proposta als departaments corresponents, cal indicar que el canvi en la totalitat de 
l'enlluernament del municipi supera amb escreix el pressupost previst al projecte. D'altra banda, 
s'ha aprovat un nou contracte de quadres elèctrics en el que una de les actuacions previstes és 
millorar la il·luminació de la cantonada a la qual es refereix la proposta (Sant Mateu amb Miquel 
Batlle). 

En aquest sentit, Reglament dels Pressupostos Participatius, aprovat per unanimitat al Ple ordinari 
de 12 d'abril de 2018, en el seu article 2.1 estableix que les propostes, entre d'altres, han de ser 
viables econòmicament, dins la partida pressupostària aprovada. Per aquest motiu la proposta ha 
de ser rebutjada, per no assolir el requisit de viabilitat econòmica. 

 

4. Millora parcs infantils 

Passa a la fase de votació 

Pressupost estimat del projecte: 149.895,13 € 

 

Estudiada la proposta, tot i que a primera pot ser poc específica, es deriva al Departament 
corresponent per tal que elabori un pla d'actualització dels parcs del municipi. En aquest senti, 

Mejorar el alumbrado en el pueblo alumbrando en especial zonas peatonales y calles urbanas con 
alumbrados deficientes (como por ejemplo calle sant mateu con Miquel Batlle) . 
 
En las urbanizaciones también debería de revisarse todo el alumbrado mejorando en lo posible 

Los parques infantiles de todo el municipio dan pena… hay que mejorar la iluminación (sobretodo ahora que 
oscurece tan pronto), hay que mejorar la limpieza de estos y sobretodo arreglar todos los parques y 
adaptarlos a las diferentes edades. 

No hay ni un solo parque que esté funcional al 100%. 

Todos tienen algo roto, estropeado, en mal estado o incluso son peligrosos para los más pequeños. 

-El parque del Parc central, cada día está peor… 

-Detrás del Fotoprix hay un parque con juegos de hierro (de los años 50 y muy peligroso para los pequeños) 

- El parque de la tirolina lleva más de 15 días fuera de servicio… 

- Hay un mini parque en c/lourdes con c/madrid que no pasan a limpiarlo desde hace mas de 6 meses y da 
bastante pena… 

La mayoría de parques tiene vallado insuficiente y muchos están cerca de calles muy concurridas, 
convirtiéndose así en un gran peligro! 
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s'elabora un projecte de millora d'aquells parcs més deteriorats del municipi amb instal·lació de 
cautxú i renovació dels elements. Aquesta proposta té un cost aproximat de 149.895,13 euros. 

Actuacions previstes:  

 

Nom 
metres 
sauló 

preu 
metre  

total s/iva multijoc gronxador balanci 

CEIP Campderrós 43 121,11  5.207,73        
Espai Civic les Bassioles 91 121,11  11.021,01  5.500,00  1.600,00  500,00  
Espai civic les Sedes       5.500,00    500,00  
Parc Central       5.500,00      
Parc del Cargol 113 121,11  13.685,43  5.500,00  1.600,00  500,00  
Parc del Pont 196 121,11  23.737,56  5.500,00      
Parc Pintor Mir 214 121,11  25.917,54        
Parc dels Pinars 100 121,11  12.111,00        
Font del Rector     91.680,27  27.500,00  3.200,00  1.500,00  

 

5. Parc a La Solana 

Passa a la fase de votació 

Pressupost estimat del projecte: 125.926,29 €. 

 

La proposta, analitzada pels Serveis Tècnics municipals, passa a la fase de votacions, essent 
viable tècnicament. 

 
Es tracta d’una zona qualificada com a equipament públic recreatiu, oci, temps lliure i esbarjo. És 
un triangle de 420 m al llarg del carrer La Pedrera, de 350 m al llarg del carrer Brasil, de 112 m de 
base, amb un desnivell de 30 m en el punt més alt. Superfície total 15.000 m2. Recentment s'han 
fet treballs de neteja del sotabosc, pel que únicament caldria netejar el camí i arranjar les 
esplanades on s'actuaria. 
 
Es proposa una actuació aprofitant les zones més planeres de l'espai per a ubicar diferents usos 
d'esbarjo. Es condicionarà parcialment el camí que travessa el talús des del carrer Brasil, a l'alçada 
de l'avinguda Mirador fins al carrer La Pedrera. El camí té uns 200 m de longitud. 
 
En l'esplanada central es crearien les diferents zones d'esbarjo, consistents en 3 zones planes 
 
d'aproximadament 100 m 2 cadascuna, una de jocs infantils, una de màquines d'exercici físic i una 
de zona d'estada amb bancs. 
 

Solicitamos un parque para ocio infantil y tambien para los mas mayores , en los que tendran cabida todas las edades, 
Incluiria una zona infantil otra de ejercicios y zonas de descanso. El terreno indicado se encuentra en la urbanizacion 
de la Solana 3. 
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Així doncs, tenint en compte les dimensions de la zona, cal comptabilitzar els següents elements 
d’actuació: 
 
-        Neteja i esbrossada del terreny 
-        Moviments de terres per aplanar les zones 
-        Base de tot-ú o sauló compactat 
-        Paviment de panot sobre base de formigó 
-        Paviment de sorra per a la base de jocs infantils 
-        Reperfilat de talussos 
-        Encintat de la zona de jocs infantils 
-        Instal·lació de jocs infantils (gronxador, molla, caseta, tobogan..) 
-        Instal·lació de màquines i circuits de gimnàs per adults 
-        Bancs de formigó prefabricat 
-        Papereres, murets, baranes i proteccions 
-        Fanals (xarxa d’enllumenat, accessoris, etc.) 
-        Font (incloent connexió a la xarxa) 
-        Plantació d’arbustives 
 
El cost aproximat del projecte, tenint en compte els elements esmentats, entre d’altres, és d’uns 
125.926,29 €. 
 
 
6. Rocòdrom a Vallirana 
 
Passa a la fase de votació 
 
Pressupost estimat del projecte: 11.711,35 €. 
 

 
Derivada la proposta als Departaments corresponents, es concreta que la proposta compleix amb 
els requisits tècnics i logístics. Es proposa com a espai per a la instal·lació de preses i terra de 
protecció de cautxú en el pas de la Font del Rector. Aquesta proposta té un cost aproximat de 
11.711,35 euros. 
 
 
7. Millores accessibilitat  

No passa a la fase de votació 

Proyecto de rocódromo para todas las edades. Actualmente los escaladores Valliranenses deben 
desplazarse a otros municipios para entrenar. De esta manera cualquier persona, sea ya 
escaladora o no, podrá acceder a practicar este deporte. Un rocódromo permitiría realizar tanto 
actividades extraescolares como entrenos para escaladores y una nueva actividad de ocio y 
entretenimiento para la población en general. Nos gustaría dar a conocer nuevos deportes y que los 
niños y adultos tengan acceso a ellos 
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Motiu: No és viable econòmicament.  

 
Derivada la proposta als departaments corresponents, cal indicar que cobrir el poliesportiu 
supera amb escreix el pressupost previst al projecte, aproximadament es calcula una inversió 
necessària aproximada de 359.296,57 euros. 
 
En aquest sentit, Reglament dels Pressupostos Participatius, aprovat per al Ple ordinari de 12 
d'abril de 2018, en l'article 2.1 estableix que les propostes, entre d'altres, han de ser viables 
econòmicament, dins la partida pressupostària aprovada. Per aquest motiu la proposta ha de ser 
rebutjada, per no assolir el requisit de viabilitat econòmica. 
 
 
8. Asfaltar l’eix comercial.  

Passa a la fase de votació 

Pressupost estimat del projecte: 128.543,31 € 

 

Derivada la proposta als Departaments corresponents, es concreta que la proposta compleix 
amb els requisits tècnics i logístics. Aquesta proposta té un cost aproximat de 128.543,31 euros. 

 
9. Via Verda Lledoner - Vallirana 

No passa a la fase de votació 

Motiu: No és viable econòmicament 

 

Propongo la instalación de escaleras o rampas mecánicas o ascensores en todas aquellas urbanizaciones donde 
el desnivel sea importante, sustiuyendio los tramos de escaleras empinadisimas ya existentes. En especial en la 
urbanización la Solana. 

Treure la terra de la Rambla de la Sobirania on se celebra setmanalment el Mercat de Vallirana els 
dimecres i que doni gust passejar. Si estigués asfaltat seria una millora per tots els ciutadans, tant clients 
com venedors. 

Quan plou les parades s'omplen de fang i els dies que fa una mica de vent el gènere s'omple de pols. Aniria 
molt bé que es pogués arreglar aquesta situació. 

A més, hi han problemes d'higiene atès que els animals fan les seves necessitats a la sorra. Els clients, 
normalment persones grans, no tenen facilitat per moure els carros de la compra pel mercat. 

Sería buena idea sustituir la arena del parque infantil que hay junto a la Masia Molí Can Batlle por 
algún pavimento blando para parques. Actualmente, es habitual encontrarse heces de gatos 
dispersas por el parque y olores a orina de gatos. Esto es antihigiénico para los niños, pudiendo 
contagiarse de enfermedades como la Toxoplasmosis. 

Muchos padres decidimos no acudir a este parque por este motivo. 
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Derivada la proposta als departaments corresponents, cal indicar que es va arribar a un acord amb 
la promotora que reformarà l'edifici de l'escut per dur a terme el parc infantil a l'espai indicat. Els 
detalls es coneixeran pròximament. 

 

En aquest sentit, Reglament dels Pressupostos Participatius, aprovat per unanimitat al Ple ordinari 
de 12 d'abril de 2018, en l'article 2.1 estableix que les propostes, entre d'altres, han de ser un 
projecte o inversió que no estigui executat o no estigui planificat. Per aquest motiu la proposta ha 
de ser rebutjada. 

 

10. Parc Infantil Masia Moli Can Batlle.  

No passa a la fase de votació 

Motiu: Es tracta d’una proposta que properament s’executarà.   

Derivada la proposta als departaments corresponents, cal indicar que es va arribar a un acord amb 
la promotora que reformarà l'edifici de l'escut per dur a terme el parc infantil a l'espai indicat. Els 
detalls es coneixeran pròximament. 
 
En aquest sentit, Reglament dels Pressupostos Participatius, aprovat per unanimitat al Ple ordinari 
de 12 d'abril de 2018, en l'article 2.1 estableix que les propostes, entre d'altres, han de ser un 
projecte o inversió que no estigui executat o no estigui planificat. Per aquest motiu la proposta ha 
de ser rebutjada. 
 
 
11. Espai d'oci per als joves i adolescents de vallirana 

 No passa a la fase de votació 

Motiu: Es tracta d’una proposta que properament s’executarà.   

Derivada la proposta als departaments corresponents, cal indicar que hi ha un projectat un nou 
espai destinat als joves, els detalls del qual es coneixeran pròximament. 

En aquest sentit, Reglament dels Pressupostos Participatius, aprovat per unanimitat al Ple ordinari 
de 12 d'abril de 2018, en l'article 2.1 estableix que les propostes, entre d'altres, han de ser un 
projecte o inversió que no estigui executat o no estigui planificat. Per aquest motiu la proposta ha 
de ser rebutjada. 

Sería buena idea sustituir la arena del parque infantil que hay junto a la Masia Molí Can Batlle por algún 
pavimento blando para parques. Actualmente, es habitual encontrarse heces de gatos dispersas por el 
parque y olores a orina de gatos. Esto es antihigiénico para los niños, pudiendo contagiarse de 
enfermedades como la Toxoplasmosis. 

Muchos padres decidimos no acudir a este parque por este motivo 

Mejorar las instalaciones del casal, ampliarlo o destinar un espacio a los jóvenes de manera que puedan 
reunirse tanto para su tiempo de estudio o quedadas entre amigos 
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12. Zona Barbacoa 

No passa a la fase de votació 
 
Motiu: Proposta ja executada o en vies d’executar-se  

Derivada la proposta als departaments corresponents, cal indicar que el projecte de BBQ, ja està 
aprovat recentment i es troba en vies d'executar-se. 

En aquest sentit, Reglament dels Pressupostos Participatius, aprovat per al Ple ordinari de 12 
d'abril de 2018, en el seu article 2.1 estableix que les propostes, entre d'altres, han de ser un 
projecte o inversió que no estigui executat o no estigui planificat. Per aquest motiu la proposta ha 
de ser rebutjada. 

 

13. Vallirana un poble sense fum. 
 

No passa a la fase de votació 

Motiu: No és una proposta d’inversió per la millora de l’espai públic.  

 

Un cop estudiada la seva proposta, aquesta ha de ser desestimada pels següents motius: 

La proposta, tot i ser un projecte molt interessant des del punt de vista de la salut pública, 
malauradament no és una proposta d'inversió per la millora de l'espai públic. En aquest sentit, en 
la sessió celebrada en data 19 d'octubre de 2022, la comissió va decidir per una unanimitat que 
les propostes havien de ser millores de l'espai públic, excloent tot el que fa referència a serveis o 
altres. Així també ho recull el reglament dels pressupostos participatius, en la seva darrera 
modificació aprovada en sessió ordinària del Ple en data 28 de juliol de 2022. Així i tot, recollim 
aquesta proposta i la traslladem al Departament corresponent per valorarà en un projecte a part 
dels Pressupostos Participatius. 

 

14. Accessibilitat peatonal a Les Bassioles 

Crear una zona de barbacoas/merendero con mesas para comer y juegos o pista para jugar los 
niños, crear una zona parecida al merendero que hay en sant andreu de la barca. 

Aquesta proposta planteja una campanya contra el tabac a nivell local, amb accions dirigides als 
joves i als col·lectius més afectats pels efectes de la pandèmia (restauració, cultura o petit comerç). 

Ens ajudes a fer de Vallirana, el primer "Poble Sense Fum"? 
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No passa a la fase de votació 

Motiu: Inviabilitat econòmica 

Derivada la proposta als departaments corresponents, s'estudia la realització d'un camí de 
vianants des de la Masia de Can Prunera fins a la corba que accedeix al camí de la cova Bonica. 
En els pressupostos participatius de 2019 es va realitzar el tram des de la corba de la Cova Bonica 
fins a l'entrada a la urbanització de les Bassioles. 

Un cop estudiada la proposta, la realització d'un camí de vianants supera amb escreix el 
pressupost previst al projecte, aproximadament es calcula una inversió necessària aproximada de 
373.259,26 €. 

En aquest sentit, Reglament dels Pressupostos Participatius, aprovat per al Ple ordinari de 12 
d'abril de 2018, en el seu article 2.1 estableix que les propostes, entre d'altres, han de ser viables 
econòmicament, dins la partida pressupostària aprovada. Per aquest motiu la proposta ha de ser 
rebutjada, per no assolir el requisit de viabilitat econòmica. 

 

15. Millorar l’accés a l’IES Vall D’Arús 

No passa a la fase de votació 
 
Motiu: Els terrenys esmentats no són de titularitat municipal i inviabilitat econòmica.  

 
Derivada la proposta als departaments corresponents, cal indicar que millorar els accessos de 
l'IES Vall d'Arús, sense comptar el cost d'expropiacions, supera amb escreix el pressupost previst 
al projecte, aproximadament es calcula una inversió necessària aproximada de 223.464,86 € 
 
En aquest sentit, Reglament dels Pressupostos Participatius, aprovat per al Ple ordinari de 12 
d'abril de 2018, en l'article 2.1 estableix que les propostes, entre d'altres, han de ser viables 
econòmicament, dins la partida pressupostària aprovada. Per aquest motiu la proposta ha de ser 
rebutjada, per no assolir el requisit de viabilitat econòmica. 
 
 
16. Fer les obres al Casino.  

No passa a la fase de votació 

 Motiu: Proposta ja executada o en vies d’executar. 

Hay una zona comprendida desde el polígono hasta la curva que accede al camino de la cova bonica 
en la que los peatones se ponen en riesgo al no existir acera o acceso peatonal se ven obligados 
transitar por la carretera con el peligro que ello comporta. 

Millorar els accessos a l'IES VALL D'ARÚS. A les hores d'entrada i de sortida se col·lapsa les voreres 
i és perillós pels alumnes. Crear més zones per les esperes, tant per deixar com per recollir als 
alumnes i així descongestionar la zona. 
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Derivada la proposta als departaments corresponents, cal indicar la denegació de la mateixa 
perquè ja està en vies de desenvolupament. Aquest projecte contempla un replanteig de la 
platea, l'habilitació de nous foyers, nous espais per als camerinos, i les instal·lacions mínimes 
imprescindibles per a l'adequació de l'edifici a la normativa vigent. 
Aquesta i més informació la pots trobar al diari Viure Vallirana de desembre de 2022.  
 
En aquest sentit, Reglament dels Pressupostos Participatius, aprovat per al Ple ordinari de 12 
d'abril de 2018, en el seu article 2.1 estableix que les propostes, entre d'altres, han de ser un 
projecte o inversió que no estigui executat o no estigui planificat. Per aquest motiu la proposta ha 
de ser rebutjada. 
 
 
17. Més fonts públiques 

Passa a la fase de votació 

Pressupost estimat del projecte: 16.990,77 € 

 
Estudiada la proposta, aquesta, tot i que a primera pot ser poc específica, es deriva al Departament 
corresponent per tal que elabori un pla d'actualització de les fonts púbiques del municipi. En aquest 
senti, s'elabora un projecte de millora de les fonts existents i la instal·lació de noves. Aquesta 
proposta té un cost aproximat de 16.990,77 euros. 

 

18. Parc al Lledoner (2) 

No passa a la fase de votació 

Motiu: Proposta ja executada o en vies d’executar-se  

 

Derivada la proposta als departaments corresponents, cal indicar que el projecte del Parc del 
Lledoner ja està aprovat i es troba en vies d'executar-se. Es pot consultar el projecte i tota la 
informació al següent enllaç: Parc el Lledoner. 

En aquest sentit, Reglament dels Pressupostos Participatius, aprovat per unanimitat al Ple ordinari 
de 12 d'abril de 2018, en el seu article 2.1 estableix que les propostes, entre d'altres, han de ser 
un projecte o inversió que no estigui executat o no estigui planificat. Per aquest motiu la proposta 
ha de ser rebutjada. 

 

Fer les obres del Casino perquè puguem veure les obres teatrals a Vallirana. 

Vallirana només té una font pública. Instal·lar més fonts pel municipi.  

Parque infantil en el lledoner para los niños que viven allí y alrededores,sería importante para la 
urbanización 
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19. Cura i atenció dels animals de companyia.  

No passa a la fase de votació 
 
Motiu: No és una proposta d’inversió per la millora de l’espai públic  

 
Un cop estudiada la seva proposta, aquesta ha de ser desestimada pels següents motius: 

La proposta, tot i ser un projecte molt interessant des del punt de vista de la protecció animal, 
malauradament no és una proposta d'inversió per la millora de l'espai públic. En aquest sentit, en 
la sessió celebrada en data 19 d'octubre de 2022, la comissió va decidir per una unanimitat que 
les propostes havien de ser millores de l'espai públic, excloent tot el que fa referència a serveis o 
altres. Així també ho recull el reglament dels pressupostos participatius, en la seva darrera 
modificació aprovada en sessió ordinària del Ple en data 28 de juliol de 2022. Així i tot, recollim 
aquesta proposta i la traslladem al Departament corresponent per valorarà en un projecte a part 
dels Pressupostos Participatius. 

 

20. Obertura CAP 24h 

No passa a la fase de votació 
 
Motiu: No és una proposta d’inversió per la millora de l’espai públic i no és competència municipal 

Un cop estudiada la seva proposta, aquesta ha de ser desestimada pels següents motius: 

La proposta, tot i ser un projecte molt interessant des del punt de vista de la salut pública, 
malauradament no és una proposta que sigui competència de l'Ajuntament de Vallirana. Segons 
el Reglament dels Pressupostos Participatius, aprovat al Ple ordinari de 12 d'abril de 2018, en el 
seu article 2.1 estableix que les propostes, entre d'altres, han de ser competència municipal, i en 
aquest cas, la competència és del Departament de Salut de la Generalitat de Catalunya.  

 

21.  Pipican al Parc de La Pinatella 

Passa a la fase de votació 

Proponemos una campaña de concienciación y sensibilización ciudadana en especial para los niños 
por medio de charlas y flyers para el cuidado y la atención de los animales domésticos, además de 
las colonias de gatos ferales (método CER). Es necesario hacer un llamamiento a la esterilización y 
control de las mascotas del municipio, incluyendo una campaña de ayudas veterinarias para este fin, 
evitando así futuros abandonos y camadas indeseadas. Creemos indispensable un servicio de 
recogida de animales ferales 24/7 con una protectora/asociación que se pueda ocupar de éstos y 

Que el CAP estigui obert i també servei de pediatria matí, tarda i caps de setmana 
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Pressupost estimat del projecte: 14.800,00 € 

 
Valorada la proposta pels Serveis Tècnics de l'Ajuntament, es determina que el projecte és viable 
tècnicament. Es proposa el tancament d'un espai de 200m2, equipat amb font, banc i paperera, i 
un tancament d'un espai perimetral de 1000m2 equipat amb font, banc i paperera, així com la 
inclusió d'un circuit d'Agility amb els següents elements: Túnel, rampa o salt neumàtic, eslàlom, 
salt, altures, roda i taula. 

Tenint en compte tots els aspectes tècnics anteriorment esmentats, així com la incorporació de 
papereres, baranes, i altres elements, es valora la proposta en un pressupost aproximat de 
14.800,00 euros, sense comptar les despeses de manteniment i neteja en els anys vinents. 

 

La Comissió dels Pressupostos Participatius, ha validat la proposta en sessió de data 12 de gener 
de 2023. 

 

22.  Zona per gossos i accessos a la muntanya 

Passa a la fase de votació 

Pressupost estimat del projecte: 15.829,00 € 
 

Des de Serveis Tècnics es considera viable la creació d'una zona d'esbarjo per gossos i accessos 
a la muntanya. Es concreta que els espais més adients són al carrer Riu Foix 9B o al carrer Riu 
Garona 5. Es preveu fer el tancament de 1000m2, instal·lació d'elements mobiliaris i un Agility. 

 

Aquesta proposta té un cost aproximat de 15.829,00 euros. 

23. Canviem les finestres de la Ginesta 

Passa a la fase de votació 

Moriu: Compromet pressupostos futurs i no és una inversió per a la millora de l’espai públic.  

Vivir en la montaña pero apenas tener accesos a ella o alternativas para nuestros perros es algo 
incomprensible. Hay zonas no urbanizadas, muy dejadas y asalvajadas que podrían fácilmente habilitarse 
para que nuestros perros sociabilizaran y pudieran correr y jugar sin peligros. 

Por tanto, la propuesta seria crear varias zonas 

para perros en cada urbanización, en este caso en el Lledoner, así como mejorar accesos y uniones de 
caminos forestales. Actualmente el camino más fácil a Olesa de Bonesvalls està al principio de la 
urbanización y no sería difícil enlazarlo con el final de la calle Riu Besòs, en la otra punta de la urbanización.. 

Es podria fer un pipican al Parc de La Pinatella, hi ha lloc de sobres. Si mes no, haurian d'haver 
pipicans en totes les urbanitzacions. 
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Un cop estudiada la seva proposta, aquesta ha de ser desestimada pels següents motius: 

La proposta, tot i ser un projecte molt interessant des del punt de vista social, malauradament no 
és una proposta d'inversió per la millora de l'espai públic. En aquest sentit, en la sessió celebrada 
en data 19 d'octubre de 2022, la comissió va decidir per una unanimitat  que les propostes havien 
de ser millores de l'espai públic, excloent tot el que fa referència a serveis o altres. Així també ho 
recull el reglament dels pressupostos participatius, en la seva darrera modificació aprovada en 
sessió ordinària del Ple en data 28 de juliol de 2022. 

A més a més, segons el Reglament dels Pressupostos Participatius, aprovat al Ple ordinari de 12 
d'abril de 2018, en el seu article 2.1 estableix que les propostes, entre d'altres, han de ser un 
projecte o inversió que no representi costos addicionals en futurs pressupostos. Per aquests 
motius la proposta ha de ser rebutjada. 

Així i tot, recollim aquesta proposta i la traslladem al Departament corresponent per valorar-la en 
un projecte a part dels Pressupostos Participatius. 

 

24.  Parc de les Sedes el Parc del Streetball 

No passa a la fase de votació 

Motiu: La Comissió dels pressupostos participatius declina aquesta proposta 

 

Un cop estudiada la seva proposta, aquesta ha de ser desestimada pels següents motius: 

Tot i que tècnicament la proposta assoleix els requisits de viabilitat tècnica, econòmica, ètica i 
sostenible, el parc de les sedes planteja un seguit de particularitats. És un espai polivalent on es 

Remodelació pistes de basquet, fer aquest parc unicament pel basquet amb remodelació del terra i nova 
il.luminació, ara mateix tan sols hi ha un llum per tota la pista, (invito a passar a partir de les 18h a la 
tardor) així com noves cistelles, crear dues pistes eliminant les porteries i portar-les al parc central o 
qualsevol col.legi (aixó no caldría si es poses en funcionament la idea dels patis oberts i aixi tenir zona de 
futbol i zona d basquet diferenciades, com passa a molts municipis) Amb la creació d'una pista nova 
tindriem una pista sencera amb una cistella gran i altre pista podria tenir cistella petita i l'altre metitat 
cistella gran, aquestes cistelles haurien de ser especials streetball. Es podrien fer unes pistes semblants 
a les que estàn funcionant a Sant Boi , Poble Nou, Sants, etc i tenir una zona de streetball que sigui 
exemple pels municipis. Així com el.limar les zones de petanca que no s'utilitzen i donar-li aquest lloc als 
petits. 
Moltes gràcies! 

Els PATIS OBERTS funcionen a altres municipis i es una bona opció per poder aprofitar les 
instal·lacions de les escoles del municipi fora de l'horari escolar (tardes i caps de setmana....). 

Es necessitaria un horari i una persona de l'ajuntament encarregada de la vigilància (portes). 

El cost d'aquesta proposta per part del municipi seria el de la persona "conserge" encarregada de 
l'obertura i tancament dels patis, la resta es aprofitar el que ja tenim. 
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porten a terme moltes activitats, i a més, disposa de les dues úniques porteries de futbol públiques 
que hi ha al centre, que s'utilitzen amb freqüència, i que van ser instal·lades recentment. 

Derivada a la proposta a la Comissió dels Pressupostos Participatius, com a òrgan que supervisa 
el projecte, de conformitat amb l'article 9.3 del Reglament dels Pressupostos Participatius té com 
competències acceptar o declinar de forma motivada aquelles propostes que han estat avaluades 
tècnicament prèviament. En aquest sentit, la Comissió en sessió reunida en data 12 de gener de 
2023, ha decidit declinar la proposta per ser poc inclusiva. 

 

 

 

 

25. Festa cap d’any al pavelló 

No passa a la fase de votació  

Motiu: No és una inversió per la millora de l’espai públic i ja es va fer una festa el 30 de desembre 
de 2022 d’aquestes característiques.  

Un cop estudiada la seva proposta, aquesta ha de ser desestimada pels següents motius: 
 
La proposta no és una proposta d'inversió per la millora de l'espai públic. En aquest sentit, en la 
sessió celebrada en data 19 d'octubre de 2022, la comissió va decidir per una unanimitat que les 
propostes havien de ser millores de l'espai públic, excloent tot el que fa referència a serveis o 
altres. Així també ho recull el reglament dels pressupostos participatius, en la seva darrera 
modificació aprovada en sessió ordinària del Ple en data 28 de juliol de 2022. 
 
D'altra banda, el dia 30 de desembre de 23 h a 5 h es va celebrar al pavelló municipal el Fals Cap 
d'Any amb els 40 Urban. Tot i no ser una festa pròpiament de final d'any es va aconseguir fer una 
festa amb barra al pavelló i amb molt d’èxit segons el Departament de Joventut.  
 
 
26.  Local social Can Julià  

Passa a la fase de votació 

Hacer fiesta de fin de año en el polideportivo! Con música y barra de bar 
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Pressupost estimat del projecte: 42.722,15 € 

Des de Serveis Tècnics es considera únicament la viabilitat per la construcció d'un local social al 
parc dels Vents de la urbanització Can Julià. Donades les característiques de l'emplaçament, 
només és factible una construcció prefabricada amb dos mòduls units de 14m2, ja que ha de ser 
fàcilment desmuntable i traslladable. L'actuació inclourà la retirada del sorral del parc i l'execució 
d'una base de formigó, així com les escomeses d'electricitat, aigua i clavegueram. Exemple del 
mòdul a instal·lar: Módulos Prefabricados.  

La resta de propostes es descarten per estar incloses en altres propostes, per ser inviables tècnica 
o econòmicament.  

 

 

27. Transformació de l’Avinguda de l’Esport 

Passa a la fase de votació fusionada amb la proposta 3 

Pressupost estimat del projecte: 149.767,96 € 

Derivada la proposta a serveis tècnics, es planteja l'execució de les següents actuacions: 
 
Es mantén la base de formigó de 250 m2 de vorera. Els criteris d'urbanització proposen la 
transformació del carrer en plataforma única. Deixant la part central lliure amb un pas de 3,5 m 
d'amplada per vehicles d'emergència. Es construeix un paviment de formigó de 10 cm de gruix 
aproximadament sobre l'asfalt existent, es tornen a pavimentar les voreres i es creen zones 
d'estada en diferents trams del carrer amb llosetes prefabricades de formigó, com a recolzament 
dels bancs. Nou enllumenat per a zones de vianants, i l’obra civil necessària per adaptar reixes i 
pericons a les noves rasants. 
 
El cost aproximat d'aquesta proposta és de 149.767,96 sense tenir en compte la plantació de 
nou arbrat i arbustives. 

En agradaria tenir un local social a Canjulià on poder runir-nos i es puguen reunir el joves. 

També ens agradaria que es pogués procedir a un manteniment i reacondicionament del parc i crear una altra 
zona de jocs on hi ha un sorral que era una antiga petanca ja que l'estan utilitzant com pipican i fer un  
anteniment a la font ja que està plena de mosquits perquè l'aigua es queda estancada perquè s'ha format una 
balssa ja que s'ha desbordat. 

Gràcies. 

Volem proposar la transformació de l'Avinguda l'Esport des de la porta principal de l'Escola 
(encreuament amb el c/comerç) fins a l'entrada del Centre de Día municipal, en una zona lliure de 
cotxes i on tant les famílies de l'escola com les de centre puguin accedir fàcilment: zona de 
vianants, amb rampes accessibles pels cotxets, les cadires de rodes i més sostenible. Amb accés 
restringit al trànsit, únicament per vehicles sanitaris i autobús escolar. Volem que sigui un espai de 
convivència per les famílies usuàries dels dos edificis municipals tant adults, com nens, nenes i 
gent gran puguin accedir de forma segura, sense perill i lliure de fums. 
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28. Netejar les jardineres de l'inici del Vall del Sol.  

No passa a la fase de votació 

Motiu: Les jardineres no són de titularitat municipal. 

 

Un cop estudiada la seva proposta, malauradament ha de ser rebutjada pels següents motius: 

Les jardineres situades a l'Avinguda Vall del Sol núm 5, on se sol·licita fer l'actuació, són de 
titularitat privada. El Reglament dels Pressupostos Participatius en l'article 2.1 estableix que les 
propostes, entre d'altres, han de ser un projecte o inversió de competència municipal i viable 
tècnicament. L’Ajuntament no pot portar a terme una actuació d'aquestes característiques en un 
bé que no sigui de domini públic. 

 

 

 

29. Fer del poliesportiu municipal una pista coberta 

No passa a la fase de votació 

Motiu: No és viable econòmicament  

Derivada la proposta als departaments corresponents, cal indicar que cobrir el poliesportiu supera 
amb escreix el pressupost previst al projecte, aproximadament es calcula una inversió necessària 
aproximada de 359.296,57 euros. 

En aquest sentit, Reglament dels Pressupostos Participatius, aprovat per al Ple ordinari de 12 
d'abril de 2018, en el seu article 2.1 estableix que les propostes, entre d'altres, han de ser viables 

Netejar les jardineres de l'inici del Vall del Sol. També posar malla anti males herbes i a sobre pedres 
per evitar que tornin a sortir. 

En agradaria poder fer del poliesportiu una pista coberta per ventanalls o un material efectiu i econòmic 
pels següents motius: 

1. Evitar el deteriorament de la pista a causa dels canvis de temperatura, ja que quan toca el sol, la 
pista enganxa i es fa difícil patinar. 

2. Evitar que entri a la pista pols, pol·len i aigua, perquè aquesta última està fent que es "bufin" els 
laterals i les rodes pateixen les conseqüències. 

3. Prevenir dels sorolls de la pista als veïns i entitats veïnes com el tenis. 

4. Per la realització de qualsevol celebració, fira, etc. Ja que la pista es trobarà més neta i més 
protegida del clima. 

En conclusió, considerem que és un benefici tant per a la nostra entitat com per al poble en general. 
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econòmicament, dins la partida pressupostària aprovada. Per aquest motiu la proposta ha de ser 
rebutjada, per no assolir el requisit de viabilitat econòmica. 

 

30. Parc a El Lledoner (3) i millores a El Lledoner 

Passa a la fase de votació parcialment 

Pressupost estimat del projecte: 6.981,70 € 

 

Derivada la proposta als departaments corresponents, cal indicar que el projecte del Parc del 
Lledoner ja està aprovat i es troba en vies d'executar-se. Podeu consultar el projecte i tota la 
informació al següent enllaç: Parc el Lledoner. 

Respecte al pas de vianants, ja està previst que aquest mes es pinti un a la ubicació referida. 

En aquest sentit, Reglament dels Pressupostos Participatius, aprovat per unanimitat al Ple ordinari 
de 12 d'abril de 2018, en l'article 2.1 estableix que les propostes, entre d'altres, han de ser un 
projecte o inversió que no estigui executat o no estigui planificat. Per aquest motiu les propostes 
de Parc al Lledoner i pas de vianants han de ser rebutjada. 

Això no obstant, la resta de propostes que indica: la marquesina a la confluència entre c/riu 
Llobregat i Av. Pont del Lledoner compleix amb tots els requisits. Des de la Comissió es valora no 
descartar la proposta de la marquesina, la qual es valora per Serveis Tècnics amb un cost 
aproximat de 6.981,70 euros.  

 

31. Parc infantil lúdic El Lledoner (4) 

No passa a la fase de votació 

No olvidarse del Lledoner el cual forma parte de nuestro pueblo, Vallirana y parece abandonado. 

Hay muchos niños con ganas de socializar con otros niños y poder disfrutar de su zona de ocio es lo 
que necesitan tanto niños como padres y poder tener un punto de encuentro.Hace muchos años que 
se esperaba un parque infantil y sigue sin llegar. 

Ahora toca mirar por la seguridad de las personas mayores y niños y hay que hacer algún paso de 
peatones en las calles principales donde tienen acceso a diario los niños pequeños y jovenes que 
cogen el autobus escolar a diario tanto para ir al colegio como al instituto. Es un peligro que tengan 
que estar cruzando carretera pasan los coches a mucha velocidad sobretodo en la parada Avda. Pont 
del lledoner rotonda con calle Riu Llobregat. Al final tendremos un susto. 

Y seria de agradecer y no se ha de invertir mucho dinero si en esta misma parada se pusiera techado 
o marquesina para protegerse del frio y la lluvia y en verano del sol mientras se espera. 
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Motiu: Es tracta d’un servei que compromet pressupostos futurs i ja està pendent d’executar-se 

Derivada la proposta als departaments corresponents, cal indicar que el projecte del Parc del 
Lledoner ja està aprovat i es troba en vies d'executar-se. Podeu consultar el projecte i tota la 
informació al següent enllaç: Parc el Lledoner. 

 
En aquest sentit, Reglament dels Pressupostos Participatius, aprovat al Ple ordinari de 12 d'abril de 
2018, en el seu article 2.1 estableix que les propostes, entre d'altres, han de ser un projecte o 
inversió que no estigui executat o no estigui planificat. Per aquest motiu la proposta ha de ser 
rebutjada. 

 
D'altra banda, la pista de paddle i el dipòsit per recollir pluvials queden denegats pel mateix 
Reglament dels Pressupostos Participatius, on en el seu article 2.1 estableix que les propostes, 
entre d'altres, han de ser un projecte o inversió de competència municipal i viable econòmicament.  
 
La proposta presentada sol·licita té aparellat un servei (manteniment de la pista, conserge, etc) que 
implica futures despeses en els propers anys i que per tant compromet pressupostos futurs. La pista 
hauria d’anar en una ubicació diferent, atès que el projecte del parc ja està aprovat.  
 
 
 
 
32. Parc a El Lledoner (5) 

No passa a la fase de votació 

Motiu: Proposta ja executada o en vies d’executar-se 

Derivada la proposta als departaments corresponents, cal indicar que el projecte del Parc del 
Lledoner ja està aprovat i es troba en vies d'executar-se. Es pot consultar el projecte i tota la 
informació al següent enllaç: Parc el Lledoner. 

En aquest sentit, Reglament dels Pressupostos Participatius, aprovat per unanimitat al Ple ordinari 
de 12 d'abril de 2018, en el seu article 2.1 estableix que les propostes, entre d'altres, han de ser 
un projecte o inversió que no estigui executat o no estigui planificat. Per aquest motiu la proposta 
ha de ser rebutjada. 

 

33. Nova il·luminació nadalenca 

Necessitem el parc al Lledoner pels petits i, a poder ser, incorporar a aquest parc algunes activitats 
d'esport per poder jugar grans i petits i fer caliu (bàsquet, futbol sala, paddle). La pista de paddle podria 
ser amb reserva i/o mínim pagament de lloguer com es fa a Olesa de Bonesvalls. Aprofitant obres es 
podria fer gran dipòsit per recollir pluvials i fer-la servir per reg enjardinament municipal i del propi par 
lúdic (si la ubicació es on hi ha l'antiga piscina de la comunitat del Lledoner s'estalviarien feines de 
moviment de terres). 

Es la única urbanización de Vallirana sin ningun parque. Debemos cojer el coche para que los niños 
jueguen y se relacionen con otros niños, punto de encuentro de vecinos..pista para patinar, 
columpios, merendero/ barbacoas. Seria un sueño no tener que cojer el coche y poder dar un paseo 
y llegar al parque. Sinceramente los niños, adolescentes y vecinos lo necesitan. 
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 Passa a la fase de votació 

Pressupost estimat del projecte: 3.233,24 € 
 

 
Derivada la proposta als Departaments corresponents, es concreta la proposta per viabilitat tècnica 
i logística en crear una nova il·luminació nadalenca per l'avet de la Piscina municipal, canviant 
totes les tires de led, fent una nova canalització a terra i una nova instal·lació elèctrica pel cablejat 
corresponent. Aquesta proposta té un cost aproximat de 3.233,24 euros 

 
 

34.  Millores al carrer Sant Sebastià  

Passa a la fase de votació 

Pressupost estimat del projecte: 2.715,47 €. 

 
Derivada la proposta als Departaments corresponents, es concreta que la proposta compleix amb 
els requisits tècnics i logístics. Aquesta proposta té un cost aproximat de 2.715,47 euros. 
 
 
35. Millorar il·luminació exterior Casal de Joves 
 
Passa a la fase de votació 

Pressupost estimat del projecte: 9.766,84 € 

 

Derivada la proposta als Departaments corresponents, es concreta la proposta per viabilitat tècnica 
i logística en crear una nova il·luminació exterior al Casal de Joves. Aquesta proposta té un cost 
aproximat de 9.766,84 € 

 

36. Una parella de gegants a Vallirana 

No passa a la fase de votació 

Posar una nova il·luminació nadalenca en l'avet de la Piscina Municipal que se solia il·luminar. 
També il·luminar la resta d'arbres d'aquesta zona, que donen a la Masia 
 

Possar un pas de vianants al carrer Sant Sebastià 

Il·luminació de l'exterior del Casal de Joves, ja que la que hi ha ara és inexistent. Només queda il·luminat el jardí 
gràcies als fanals de l'enllumenat públic del carrer. Si es millorés es podria utilitzar el jardí pels joves fins a l'hora 
de tancament del Casal a les 21h. 
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Motiu: No és una inversió per la millora de l’espai públic.  

Un cop estudiada la seva proposta, aquesta ha de ser desestimada pels següents motius: 
 
La proposta, tot i ser un projecte molt interessant des del punt de vista cultural, malauradament no 
és una proposta d'inversió per la millora de l'espai públic. En aquest sentit, en la sessió celebrada 
en data 19 d'octubre de 2022, la comissió va decidir per una unanimitat que les propostes havien 
de ser millores de l'espai públic, excloent tot el que fa referència a serveis o altres. Així també ho 
recull el reglament dels pressupostos participatius, en la seva darrera modificació aprovada en 
sessió ordinària del Ple en data 28 de juliol de 2022. Així i tot, recollim aquesta proposta i la 
traslladem al Departament corresponent per valorarà en un projecte a part dels Pressupostos 
Participatius. 
 
 
37. Bústia per recollir llibres a la biblioteca. 

Passa a la fase de votació  

Pressupost estimat del projecte: 2.407,90 € 

Derivada la proposta als departaments corresponents,  es determina que compleix amb tots els 
requisits necessaris per passar a la següent fase de votació. Es concreta la proposta en la 
col·locació de bústia per retorn de llibres i es valora, amb un preu aproximat de 2.407,90 euros. 

 
 
 
 
38. Ampliació de la Biblioteca 
 
No passa a la fase de votació 
 
Motiu: No és competència municipal i inviabilitat econòmica.  

 
Un cop estudiada la seva proposta, aquesta ha de ser desestimada pels següents motius: 

Malauradament, tot i ser una proposta d'inversió per la millora de l'espai públic, la biblioteca és 
gestionada per la Diputació de Barcelona, no és, per tant, una competència de l'Ajuntament. Les 
propostes han de ser necessàriament competència municipal, tal com indica el reglament dels 
pressupostos participatius. Així i tot, informar-la que hi ha voluntat municipal i una projecció d'un 
nou espai per la biblioteca. 

Que Vallirana tingui una parella de gegants pròpia. 

Bústia per recollir llibres a la biblioteca quan estigui tancada. 

Es importante ampliar la biblioteca ya que al ser un espacio público y de cultura, es importante la 
ampliación para que toda Vallirana tenga espacios más amplios y pueda haber más libros y más 
actos sociales de los que ya hacer. Así que como material mi propuesta es para la biblioetca. 
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39. Més varietat de llibres a la biblioteca 

No passa a la fase de votació 

Motiu: No és una inversió per a la millora de l’espai públic.  

 

Un cop estudiada la seva proposta, aquesta ha de ser desestimada pels següents motius: 

Aquesta proposta pot dividir-se en dues: 

a) Accedir a més varietat de llibres: En aquest sentit, aquesta proposta no és de millora de l'espai 
públic. Informem igualment que des de l'Ajuntament es compren regularment llibres, i la biblioteca 
disposa d'una xarxa en la qual es pot encarregar altres no disponibles a un altre biblioteca. 

b) Ampliació de la biblioteca: Malauradament, tot i ser una proposta d'inversió per la millora de 
l'espai públic, la biblioteca és gestionada per la Diputació de Barcelona, no és, per tant, una 
competència de l'Ajuntament. Les propostes han de ser necessàriament competència municipal, 
tal com indica el reglament dels pressupostos participatius. Així i tot, informar-la que hi ha voluntat 
i una projecció d'un nou espai per la biblioteca. 

 

 

 

 

40. Més espais de joc per als infants prop de les escoles  

No passa a la fase de votació 

Motiu: L’Ajuntament no ostenta la competència en aquests trams 

Un cop estudiada la seva proposta, aquesta ha de ser desestimada pels següents motius: 
 
Aquesta proposta pot dividir-se en dues: 
 
a) Més espais de joc per a nens prop de les escoles: Malauradament és una proposta massa 
ambigua. A més a més, en l'actualitat ja existeixen espais d'oci per a nens a prop de les escoles. 
 
b) Activitats per culturals per nens: La proposta, tot i ser un projecte molt interessant des de la 
vessant cultural, malauradament no és una proposta d'inversió per la millora de l'espai públic. En 
aquest sentit, en la sessió celebrada en data 19 d'octubre de 2022, la comissió va decidir per una 

Poder acceder a más variedad de libros y ampliación del espacio para próximos eventos. Mi propuesta es 
para la biblioteca. 

Més espais de joc per als infants prop de les escoles i oferir activitats culturals als nens i nenes (tallers, 
exposicions, teatres.... 
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unanimitat que les propostes havien de ser millores de l'espai públic, excloent tot el que fa 
referència a serveis o altres. Així també ho recull el reglament dels pressupostos participatius, en 
la seva darrera modificació aprovada en sessió ordinària del Ple en data 28 de juliol de 2022. Així 
i tot, recollim aquesta proposta i la traslladem al Departament corresponent per valorarà en un 
projecte a part dels Pressupostos Participatius. 


